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Protokół nr 37/2003 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego 

z dnia 30.06.2003 r. 

 

Obecni - wg listy obecności 

Posiedzeniu przewodniczył Starosta p. Witold Piórkowski 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Informacja dotycząca sytuacji finansowej Domów Pomocy Społecznej w Lęborku  

2. Sprawa dotycząca wystąpienia z wnioskiem do SAPARD-u o rozszerzenie zakresu 

modernizacji drogi powiatowej Łebunia – Popowo o dodatkowe 900 m 

3. Sprawa dotycząca kompleksowego ubezpieczenia majątku będącego w dyspozycji jednostek 

organizacyjnych powiatu. 

4. Wnioski i opinie komisji Rady Powiatu. 

5. Sprawy wniesione przez kierowników wydziałów. 

6. Sprawy różne. 

7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego nr 35 i 36/2003. 

 

Ad 1) 

 

Dyrektorki Domu Pomocy Społecznej nr 1 p. Elżbieta Kolator – Awchimieni i nr 2 p. Zofia 

Mościcka przedstawiły informację o sytuacji finansowej Domów Pomocy Społecznej                  

w Lęborku – załącznik nr 1 a i b. 

Referujące zgodnie podkreśliły, że najbardziej niepokojącym aspektem zagrażającym 

funkcjonowaniu domów jest tegoroczne niedoszacowanie budżetów jednostek w zakresie 

zakupu środków żywności (nastąpiło obniżenie stawki żywnościowej do minimalnego 

poziomu). Brakuje również środków finansowych na zakupu energii i usług pozostałych oraz 

materiałów i wyposażenia, co przekłada się na rosnące zobowiązania wobec dostawców. 

Według bieżących wyliczeń budżet w stosunku do projektu został obniżony: 

- w DPS nr 1 o łączna kwotę 38.949 zł, 

- w DPS nr 2 o łączna kwotę 115.398 zł, 

Fakt ten determinuje pracę jednostek nie pozwalając na zakup nawet najbardziej niezbędnych 

mieszkańcom środków medycznych, czystości i dezynfekujących oraz aparatury.  

W obu Domach Pomocy Społecznej prowadzone są działania oszczędnościowe polegające: 

- w DPS nr 1 na obniżeniu wysokości przyznawanych premii do poziomu 4% i przeniesieniu 

jej na podwyżkę wynagrodzeń w tej wysokości, 

- w DPS nr 2 na zmniejszeniu zatrudnienia o 3 etaty oraz wstrzymaniu wypłacania premii 

(stałego składnika wynagrodzenia).  

W związku z zapytaniem Skarbnika Powiatu dotyczącym powodu ubiegłorocznej nadwyżki na 

kwotę ok. 100.000 w płacach Główna Księgowa DPS nr 1 poinformowała, że spowodowana 

była ona dużą absencją chorobową pracowników oraz zmniejszeniem wysokości premii dla 

pracowników. 
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Poinformowała również, że przewidywalnie odpłatności pensjonariuszy Domu Pomocy 

Społecznej nr 1 w bieżącym roku mogą jeszcze wzrosnąć o ok. 20.000 zł.  

W kontekście powyższych informacji uczestniczący w spotkaniu Kierownik Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie p. Zdzisław Korda przypomniał o konieczności spełniania przez 

DPS – y standardów narzuconych przez Wojewodę Pomorskiego. Łamanie tych standardów 

może spowodować wydanie decyzji o zamknięciu takiej jednostki.  

Zarząd mając na uwadze dbałość o warunki socjalno – bytowe pensjonariuszy Domów 

Pomocy Społecznej zobowiązał Skarbnika Powiatu do przeprowadzenia dodatkowego 

spotkania z udziałem ich dyrektorów i kierownika PCPR w celu dokonania analizy budżetów 

tych trzech jednostek mającego na celu znalezienie optymalnych rozwiązań, które pozwolą na 

funkcjonowanie placówek. 

/4 głosy za/ 

 

Ad 2) 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych p. Teresa Bożek poinformowała, że zgodnie z sugestią 

Zarządu z dnia 28 maja b.r. wszczęto już procedurę przygotowania wniosku do SAPARD-u                

o rozszerzenie zakresu modernizacji drogi powiatowej Łebunia – Popowo o dodatkowe 900 m.  

Pozyskano wypisy i wyrysy ewidencyjne przeznaczonego do modernizacji terenu oraz na etapie 

przygotowania jest wystąpienie do Gminy Cewice (w obrębie, której będzie realizowana 

inwestycja) z wnioskiem o wydanie decyzji o warunkach zabudowy.  

Z pozyskanych przez Panią Dyrektor informacji wynika, że datę składania wniosków                

o dofinansowanie z SAPARD-u wyznaczono na koniec miesiąca września w związku                       

z trwającymi pracami nad zmianą zasad występowania o dotacje (zmiany te prawdopodobnie 

zmniejszać będą zakres załączanej do wniosku dokumentacji). Powyższy fakt opóźnia realizację 

inwestycji.  

W odniesieniu do sprawy rozwiązania za porozumieniem stron dotychczasowej umowy na 

odnowę drogi Łebunia – Popowo poinformowała, że na dzień dzisiejszy brak jest takiej 

możliwości z powodów formalnych, gdyż umowa na wykonanie odnów dróg zawarta z 

Lęborskim Przedsiębiorstwem Robót Drogowych jest wieloetapowa           i zawiera kilka 

inwestycji. Wyłączenie z zakresu umowy przedmiotowego odcinka inwestycji zostało wstępnie 

uzgodnione z dyrektorem ww. przedsiębiorstwa.  

Zarząd przyjął do wiadomości przedstawione informacje. 

 

Ad 3) 

 

Przedstawiciel firmy Medic Eurobrokers sp. z o.o. z Torunia p. Remigiusz Breński przedstawił 

analizę wspólnego ubezpieczenia majątku Powiatu Lęborskiego oraz prognozy dotyczące 

możliwości wynegocjowania niższych stawek ubezpieczeniowych stanowiącą – załącznik nr 2 

do protokołu. 

Ponadto przekazał członkom Zarządu do analizy projekt Specyfikacji Istotnych Warunków 

Zamówienia na kompleksowe ubezpieczenie mienia powiatu.  
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Ad 4) 

 

Zarząd rozpatrzył opinie Komisji Rady Powiatu przedstawione przez Kierownika Biura Rady  

p. Beatę Młynarczyk. 

 

1) Komisji Budżetu, Gospodarki i Integracji Europejskiej z i Komisji Edukacji, Kultury, Sportu 

i Turystyki do wniosków w sprawie : 

- zmiany nazwy dotowanego zadania „Biuletyn Historyczny Lęborskiego Bractwa 

Historycznego i Muzeum w Lęborku nr 23 na Biuletyn nr 22 – pozytywne, 

- zmiany nazwy dotowanego zadania „Wystawa Oręża Polskiego” na „Sztuka Gotyku na 

Pomorzu” - pozytywne,  

- zmiany realizacji dotowanego zadania „Żagle dla najmłodszych” na zadanie „Dzień 

Żeglarski”- pozytywne,  

- zmiany miejsca dotowanego zadania „Lębork-Tatry integracja, współpraca, szkolenie” na 

„Karwica - integracja, szkolenie, współpraca” – pozytywne.  

Zarząd wobec pozytywnych opinii merytorycznych komisji Rady Powiatu postanowił 

podtrzymać swoje pozytywne stanowisko, co do powyższych wniosków. Do 

uszczegółowienia rozliczenia i rodzaju wydatków z przyznanej dotacji upoważnił 

Wicestarostę p. Ryszarda Wentę.  

 

Kierownik Biura Rady Powiatu przekazała członkom Zarządu treść interpelacji i zapytań 

radnych złożonych na Sesji Rady Powiatu Lęborskiego w dniu 27.06.2003 r. – załącznik nr 3.  

 

Ad 5) 

 

Kierownik Wydziału Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Katastru p. Bronisław 

Krzesiński przedstawił: 

 

1. wniosek Czesławy i Wiesława Pietruszyńskich w sprawie wydzierżawienia dodatkowego 

gruntu rolnego stanowiącego działkę nr 15/7 obręb Małoszyce, gm. Nowa Wieś Lęborska 

lub kupna gruntów rolnych o łącznej powierzchni 20,00ha stanowiącego dz. nr 46/5. 

2. wniosek Sławomira Twardziaka - Właściciela Ośrodka Tresury Psów dotyczący 

wydzierżawienia 3,00 ha gruntu przylegającego do dotychczas dzierżawionej nieruchomości. 

Kierownik wydziału poinformował, że przedmiotowe nieruchomości przeznaczone są do 

sprzedaży pod zabudowę.  

 Zarząd w związku z powyższym postanowił wydzierżawić ww. wnioskowane 

nieruchomości na okres 1 roku tj. do czasu przygotowania pełnej dokumentacji dotyczącej 

ich sprzedaży pod zabudowę.  

/4 głosy za/ 

 

Kierownik Wydziału Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Zdrowia p. Małgorzata Bresler 

przedstawiła: 

 

1. wniosek p. Renaty Spławskiej Dyrektora Szkoły Podstawowej w Potęgowie o przyjęcie 

Stanisława Starosteckiego ucznia kl. IV, do Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Lęborku. 
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Zarząd postanowił wyrazić zgodę na przyjęcie ucznia pod warunkiem zobowiązania się 

Gminy Potęgowo do przekazania w ślad za uczniem przyznanej subwencji za okres od 

września do grudnia 2003 roku (zawarcie porozumienia). 

/4 głosy za/ 

 

2. aneks do porozumienia, zawartego pomiędzy Powiatem Lęborskim a Gminą Miasta 

Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Poradnię Psychologiczno-

Pedagogiczną nr 7 w Gdańsku zadania własnego Powiatu Lęborskiego, w zakresie 

diagnozowania i orzekania, w sprawach dzieci niewidomych i słabo widzących oraz dzieci 

niesłyszących, i słabo słyszących z terenu powiatu lęborskiego. 

Aneks dotyczy zmiany kosztu kalkulacyjnego badania jednego dziecka z kwoty 194 zł na 

235 zł i 69 zł na 81 zł. 

Zarząd postanowił odroczyć podjecie decyzji w tej sprawie do czasu przedstawienia 

przez Urząd Miejski w Gdyni uzasadnienia – kalkulacji zwiększenia kwot za diagnozę            

i orzeczenia kwalifikacyjne dzieci.  

 

3. wykaz umów na wynajem pomieszczeń i sprzętu medycznego przez Samodzielny Publiczny 

SZOZ w Lęborku – załącznik nr 4 

Zarząd przyjął tą informację bez uwag. 

 

Kierownik wydziału przekazała ponadto do analizy kserokopie projektu uchwały Rady Powiatu 

Lęborskiego w sprawie udzielania dotacji dla podmiotów nie zaliczonych do sektora finansów 

publicznych. 

 

Skarbnik Powiatu p. Krystyna Bronk przedstawiła: 

 

1) projekt uchwały Zarządu Powiatu Lęborskiego w sprawie zmiany w budżecie powiatu na 

2003 r. Uchwałą dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 

otrzymanych z Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego dotacji na pomoc pieniężną dla rodzin 

zastępczych i częściowe pokrycie kosztów utrzymania umieszczonych w nich dzieci ... oraz 

z Ministerstwa Edukacji Narodowej i Sportu na zorganizowanie obozu językowego w SOSW 

w Lęborku. Na wniosek jednostek organizacyjnych powiatu dokonuje się przeniesienia 

wydatków między paragrafami w ramach działów i rozdziałów na wniosek: 

- Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej – na kwotę 400 zł, 

- Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego – na kwotę 1.300 zł, 

- Starostwa Powiatowego – na kwotę 7.500 zł, 

- Domu Pomocy Społecznej – na kwotę 1.818 zł  

Uchwałą dokonuje się również przeniesienia między paragrafami wydatków z Funduszu 

Gospodarki Zasobem Geodezyjno – Kartograficznym na kwotę 15.000 zł .  

 Zarząd podjął uchwałę w wersji przedstawionej i oznaczył nr 30/2003. 

/4 głosy za/ 

 

2) projekt uchwały Zarządu Powiatu Lęborskiego w sprawie zmiany harmonogramu dochodów 

i wydatków. 

 Zarząd podjął uchwałę w wersji przedstawionej i oznaczył nr 31/2003. 

/4 głosy za/ 
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Ad 6) 

 

Wicestarosta p. Ryszard Wenta przedstawił: 

 

1) protokół z postępowań o udzielenie zamówienia publicznego w trybie zapytania o cenę na 

wykonanie wyceny pięciu działek w Łebie przy ul. Brzozowej – najkorzystniejszą ofertę 

realizacji tego zadania złożyła firma Obsługa Budownictwa i Nieruchomości Zenon 

Chmieliński ul. Piaskowa 8 Lębork – Mosty na kwotę 1.098 zł (brutto). 

 

2) w związku z zasygnalizowaną przez dyrektorów szkół ponadgimnazjalnych powiatu 

potrzebą zmiany planu naboru do klas pierwszych zwrócił się do Zarządu z prośbą                    

o wyrażenie zgody na zwiększenie liczby oddziałów klas pierwszych w szkołach.    

Zarząd postanowił zwołać dodatkowe spotkanie z dyrektorami szkół w dniu 1.07.2003 r. 

w celu wyjaśnienia i ustalenia szczegółów ewentualnych potrzeb szkół w tym zakresie. 

 

Ad 7) 

 

Protokoły nr 35/2003 z dnia 16.06.2003 r. i 36/2003 z dnia 26.06.2003 r. – zostały przyjęte 

jednomyślnie 4 głosami za. 

 

 

 

Na powyższym protokół zakończono. 

Protokołowała : 

 


